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eningerne, fagbevægelsen, som a-kasserne jo i 
dag er en vigtigt del af. 

Jeg tror, man er nødt til at se det her forslag i 
den sammenhæng, og der synes jeg måske alli- 
gevel, at det et eller andet sted er en smule skuf- 
fende, at Dansk Folkeparti og Det Radikale Ven- 
stre er hoppet på, selv om vi må spørge, når vi 
skal være ærlige: Hvornår så vi sidst Det Radi- 
kale Venstre og Dansk Folkeparti forrest i et for- 

- svar for de arbejdsløse, forrest i et forsvar for 
fagforeningen og a-kasser? Det har jeg ingen 
erindring om, og det tyder bare på, at man så 
fortsætter ad den vej, man har betrådt hidtil. 

Kl. 13:34 
Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Tak til ordføreren.: 

Ønsker flere at udtale sig? 
Da det ikke er tilfældet, er forhandlingerne 

sluttet, og vi går til afstemning. 

Kl. 13:34 
Afstemning 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 1-3 
tiltrådt af et flertal (V, DF, KF, RV, EL og NY)? 

Det er vedtaget. 

Der er stillet forslag om, at forslaget henvises til 
fornyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse, betragter jeg dette som vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
22) 2. behandling af lovforslag nr. L 179: 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
Af integrationsministeren (Birthe Rønn Horn- 
bech). 
(Fremsættelse 10.04.2008. 1. behandling 
29.04.2008. Betænkning 29.05.2008). 

Kl. 13:35 
Forhandling 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Ønsker nogen at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen slut- 
tet, og vi går til afstemning. 

Kl. 13:35 
Afstemning 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 1 til- 
trådt af udvalget, om ændringsforslag nr. 2 til- 
trådt af et flertal (V, S, DF, KF og NY), eller om 
ændringsforslag nr. 3 tiltrådt af udvalget? 

De er vedtaget. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg dette 
som vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
23) 2. behandling af lovforslag nr. L 180: 
Forslag til lov for Færøerne om udlændinges 
adgang til opholdstilladelse med henblik på 
visse former for beskæftigelse. 
Af integrationsministeren (Birthe Rønn Horn- 
bech). 
(Fremsættelse 10.04.2008.1. behandling 
29.04.2008. Betænkning 27.05.2008). 

Kl. 13:36 
Forhandling 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Der er ikke stillet ændringsforslag. 

Ønsker nogen at udtale sig? 
Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen 

sluttet. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg dette 
som vedtaget. 

Det er vedtaget. 
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Det næste punkt på dagsordenen er: 
24) 2. behandling af lovforslag nr. L 130: 
Forslag til lov om ændring af lov om færgefart. 
(Ændringer som følge af cabotagesejladsfor- 
ordningen m.v.). 
Af transportministeren (Carina Christensen). 
(Fremsættelse 27.03.2008. 1. behandling 
10.04.2008. Betænkning 22.05.2008). 

Kl. 13:36 
Forhandling 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Der er ikke stillet ændringsforslag. 

Ønsker nogen at udtale sig? 
Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen 

sluttet. 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg dette 
som vedtaget. 

Det er vedtaget. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
25) Forespørgsel nr. F 28: 
Forespørgsel til velfærdsministeren og justits- 
ministeren: 
Hvad kan regeringen oplyse om Københavns 
Kommunes placering af et ungdomshus? 
Af Martin Henriksen (DF), Kristian Thulesen 
Dahl (DF), Pia Kjærsgaard (DF) og Peter Skaa- 
rup (DF). 
(Anmeldelse 24.04.2008. Fremme 29.04.2008). 

Kl. 13:37 
Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Den første, der får ordet for at begrunde fore- 
spørgslen, er ordføreren for forespørgerne, og 
det er hr. Martin Henriksen. 

Kl. 13:37 
Begrundelse 

(Ordfører for forespørgerne) 
Martin Henriksen (DF): 
Det er selvfølgelig lidt ekstraordinært, at vi rej- 
ser en så lokal og kommunal sag som den her i 

Folketingssalen, men ikke desto mindre synes 
vi, at der er noget, der taler for, at man godt kan 
retfærdiggøre det i det her tilfælde. 

Når man kigger på det forløb, der har været i 
Københavns Kommune omkring nedlæggelsen 
af Ungdomshuset på Jagtvej 69, hvor Ritt Bjerre- 
gaard godt bakket op af venstrefløjen har under- 
søgt mulighederne for, at man kunne finde et 
nyt sted at placere et nyt ungdomshus, synes jeg 
faktisk, at der er visse principielle problemstil- 
linger, som har vist sig i den forbindelse. Og på 
den baggrund synes vi, at det er relevant, at sa- 
gen kommer op i Folketingssalen og bliver dis- 
kuteret, også fordi man jo kunne have den frygt, 
at det forløb, der har været i Københavns Kom- 
mune, bliver et forbillede for, hvordan andre af 
landets store kommuner, og sådan set også små 
kommuner, vil håndtere en sådan sag, hvor der 
er nogle unge, der har opført sig på en måde, 
som gør, at de mildest talt ikke burde have et nyt 
ungdomshus. På den baggrund synes vi, at det 
er relevant, at regeringen og Folketinget får mu- 
lighed for at tage stilling til det sagsforløb, der 
har været i Københavns Kommune, og det er 
baggrunden for forespørgslen. 

Kl. 13:38 
Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Tak til ordføreren for forespørgerne. Så kommer 
besvarelsen, og den første, der får ordet, er vel- 
færdsministeren. 

Kl. 13:38 
Besvarelse 

Velfærdsministeren (Karen Jespersen): 
Forespørgslen går jo altså på, hvad regeringen 
kan oplyse om Københavns Kommunes place- 
ring af et ungdomshus. Det er vigtigt at starte 
med at slå fast, at jeg som velfærdsminister ikke 
kan blande mig i en kommunalbestyrelses be- 
slutning om placering af et kultur- eller ung- 
domshus. Jeg har altså ikke beføjelser til at på- 
lægge en kommunalbestyrelse en bestemt place- 
ring af et kultur- eller ungdomshus eller til i øv- 
rigt at tage stilling til en placering heraf. Om 
kommunalbestyrelsens dispositioner i forbin- 
delse med placeringen og etableringen af et så- 
dant hus er i overensstemmelse med lovgivnin- 
gen, er noget, som statsforvaltningen i øvrigt fø- 
rer tilsyn med. 


